
Rada Miejska
w Nowym Mieście Lubawskim                                           

P r o t o k ó ł   Nr LX/10

z LX-tej sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu 23 marca 2010 
r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego.
Sesję rozpoczęto o godz. 14,35 a zakończono o godz. 15,55.

Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 13 radnych.
( Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu).
( Lista obecności gości stanowi zał. nr 2 do protokołu).
Obrady prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski.

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:
- Burmistrz Miasta                                - Alina Kopiczyńska
- Sekretarz Miasta                                 -  Katarzyna Kaniewska
-  Skarbnik Miasta                                - Beata Szoka
-  Radca Prawny                                   - Dionizy Szwedowski
-  Kier. Ref. Biura Rady                        -Dariusz Sobaszkiewicz
-   Gazeta Nowomiejska                        - Łukasz Pączkowski
-  Tygodnik Internetowy                       - Grzegorz Podkomorzy

Zatwierdzony porządek obrad:
1.   Otwarcie sesji.

- stwierdzenie quorum.
2.  Wybór sekretarza obrad.
3.  Przedstawienie porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z LIX-tej sesji Rady Miejskiej.
5.   Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta. 
6.  Interpelacje i wnioski.
7.  Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego.
8.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LV/258/09 Rady Miejskiej w 
     Nowym Mieście Lubawskim z dnia 22 grudnia 2009 r. w sprawie uchwalenia budżetu  
     gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2010 r.
9. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowym Mieście 
    Lubawskim za rok 2009.
10. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski.
11. Zakończenie sesji.

Przebieg posiedzenia:

Ad. pkt. 1
Rada Miejska minutą ciszy uczciła pamięć zmarłego radnego Stefana Zielińskiego.
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej –Andrzej Nadolski, 
stwierdzając na podstawie listy obecności, że w sesji uczestniczy wymagana liczba  radnych, 
a więc obrady są prawomocne.  

Ad. pkt. 2
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski na sekretarza obrad zaproponowała radnego – 
J. Obuchowskiego, który wyraził zgodę na kandydowanie. Rada Miejska jednomyślnie 



( przy 13 radnych biorących udział w głosowaniu) wybrała radnego- J. Obuchowskiego na 
sekretarza obrad.

Ad. pkt. 3
Rada Miejska nie wprowadziła  zmian do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski przedstawił porządek obrad.

Ad. pkt. 4
Protokół z LIX-tej sesji Rady Miejskiej  był wyłożony do wglądu w Referacie Biura Rady 
Urzędu Miejskiego, jak również przed sesją, a radni mieli możliwość zapoznania się z jego 
treścią. Sekretarz obrad poprzedniej sesji – L. Karczyńska oraz pozostali radni nie zgłosili 
uwag  do protokołu. Protokół z   LIX-tej  sesji  Rady Miejskiej został przez Radę Miejską 
przyjęty jednomyślnie ( przy 13 radnych biorących udział w głosowaniu). 

Ad. pkt. 5

Informację z wykonania uchwał Rady Miejskiej w okresie między sesjami oraz o wydanych 
zarządzeniach  Burmistrza  Nowego  Miasta  Lubawskiego  radni  otrzymali  wraz  z 
zawiadomieniem na sesję. Informacja stanowi zał. nr 3 do protokołu.
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska udzieliła odpowiedzi i wyjaśnień na zapytania radnych 
do informacji.
Rada Miejska przyjęła informację.

Ad.pkt.6
Radni zgłosili interpelacje i wnioski w sprawie:
Radny – A. Kłosowski
- czy zapadnięte studzienki rewizyjne od kanalizacji obejmuje gwarancja czy rękojmia?,
- czy istnieje możliwość przedłużenia  czasu pracy kasy PGKiM sp. z o.o.?,
- czy p. Burmistrz posiada informacje na temat inwestycji przy ul. Kościuszki-3 Maja?,
- czy po spotkaniu  odnośnie kanalizacji i partycypacji mieszkańców oś. Marianowo w 
  kosztach jej budowy podjęte zostały jakieś działania?,
- czy wpłynęła jakaś oferta na budowę ulicy Gdyńskiej, Cichej i Kwiatowej?
Radna – L. Karczyńska
Uruchomienia w soboty i niedziele telefonu alarmowego do Straży Miejskiej.  Straż Miejska 
mogłaby zająć się m.inn. takim incydentami jaki zdarzył się ze znalezionym w lesie psem z 
przetrąconymi łapami, któremu udzielono pomocy weterynaryjnej dopiero po interwencji 
policji.
Radny –R. Koszewski
- czy jest zaplanowane pozimowe sprzątanie terenu miasta, w jakim zakresie i kto będzie to 
wykonywał?
Radny – A. Straus
W Statucie Gminy Rozdział II Jednostki miejskie par. 92 jest zapisane:
 ust.1.Kierownik  jednostki składa Radzie do 30 marca każdego roku sprawozdanie z 
działalności merytorycznej i finansowej.
ust.2. Sprawozdanie jest przyjmowane przez Radę w formie uchwały.
Pani Burmistrz i p. Sekretarz świadomie wprowadziły w błąd Radę na posiedzeniu komisji 
nie przekazując radnym sprawozdań z działalności jednostek.
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski 
W piątek  do każdego radnego dotarło sprawozdanie Burmistrza Miasta z wykonania budżetu 
miasta za 2009 r.- sprawozdanie merytoryczne i finansowe, gdzie znajdują się sprawozdania
poszczególnych jednostek samorządowych.



Radny – A. Straus
Znajduje się tam sprawozdanie MBP i MCK, ale nie ma MOSiRu. Na boisko wydatkowano 
70 tys. zł. a znajduje się w stanie krytycznym. Od piątku przez 5 dni hala była brudna i 
niezadbana. Żądam sprawozdań do 30 marca br., które trzeba przegłosować pojedynczo.
Ja np. za sprawozdaniem MOPSu będę glosował, a przeciwko MOSiRowi.
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski 
Być może ma pan po części rację, ale ustawa o samorządzie gminnym nie mówi o 
cząstkowym głosowaniu nad sprawozdaniem Burmistrza za rok ubiegły.
Radny – A. Straus
Przez 3 lata nie otrzymaliśmy konkretnego sprawozdania z Mosiu, a chcę wiedzieć na co są 
środki wydatkowane.
Radny – B. Cieplak
- w LPR jest zapisane, że aby można było otrzymać pieniądze, to trzeba spełnić 3 warunki, a 
w dalszej części, że 2 warunki. Skąd wkradł się błąd i jakie konsekwencje może mieć?
- zainteresowania się stanem tablicy pamięci przy ul. Działyńskich.
Radny – J. Oelberg
- czy likwidacja dziur w jezdniach na terenie miasta odbywać się będzie we własnym zakresie 
czy po ogłoszenie przetargu na wykonanie tego zadania?
Radny – M. Deja
-W statucie wyraźnie jest zapisane, że to kierownicy jednostek przedkładają Radzie 
sprawozdanie merytoryczne j finansowe, a nie p. Burmistrz , p. Burmistrz przedkłada 
sprawozdanie łączne.
- przedłożenia radnym harmonogramu realizacji zadania „Przebudowa kładki przez  rzekę 
Drwęcę w Nowym Mieście Lubawskim”.
- poinformowania n/t przeszkód dot. powstania drogi do Wspólnoty przy ul. Piastowskiej.

Z kolei Przewodniczący rady Miejskiej – A. Nadolski przedstawił pisma w sprawie:
-  II Wielkanocnego Turnieju Gmin w Halowej Piłce Nożnej – Bratian  2010 z dnia 
    25.02.2010 r. Pismo stanowi zał. nr 4 do protokołu.
-  17.Ogólnopolskiej Pielgrzymki Samorządu Terytorialnego na Jasną Górę 
    z dnia 15.03.2010 r. Pismo stanowi zał. nr 5 do protokołu.
-  procedury przygotowania projektu Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Nowego 
   Miasta Lubawskiego z dnia 26.02.2010 r. i odpowiedź w tej sprawie. Pismo i odpowiedź 
stanowią zał. nr 6 i 7 do protokołu.

Ad. pkt. 7
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po  odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego
Rada Miejska jednomyślnie ( przy 13 radnych biorących udział w głosowaniu) podjęła 
uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr LX/272/10 – stanowi zał. nr 8 do protokołu.

Ad. pkt. 8
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po  odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej LV/258/09 Rady Miejskiej w  Nowym 
Mieście Lubawskim z dnia 22 grudnia 2009 r. w sprawie uchwalenia budżetu gminy Nowe 
Miasto Lubawskie na 2010 r.
Rada Miejska przy 10 głosach „za”, 1 przeciwnym i 2 wstrzymujących ( przy 13 radnych 
biorących udział w głosowaniu) podjęła uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr LXI/273/10 – stanowi zał. nr 9 do protokołu.



Ad. pkt. 9
Kierownik – Elżbieta Rogowska przedstawiła wprowadzenie do sprawozdania z działalności 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowym Mieście Lubawskim.
Sprawozdanie stanowi zał. nr 10 do protokołu. 
Rada Miejska przyjęła sprawozdanie.

Ad. pkt. 10
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski udzielili:
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
- odnośnie dróg miejskich będzie ogloszony przetarg na ich naprawę. Naprawa będzie 
realizowana w zależności od warunków pogodowych.
M. Przybylski – Prezes PGKiM sp. z o.o.
Odnośnie przedłużenia godzin pracy kasy- moim obowiązkiem  jest dbanie o finanse firmy, 
wydłużanie działalności kasy wiąże się z koniecznością zatrudnienia dodatkowego 
pracownika. Na razie przedsiębiorstwa nie stać na to. Tendencja jest taka, że firmy dążąc do 
maksymalnego ograniczenia kosztów, kasy zakładowe likwidują, a prowadzą je 
przedsiębiorcy pobierający opłaty. Coraz więcej ludzi dokonuje przelewu drogą 
elektroniczną,
- sprzątanie po akcji zimowej zaczęliśmy w połowie marca. W czasie utrzymania zimowego 
na ulice miejskie zostało wysypane 400 t. piasku. Przy dobrych warunkach pogodowych  taka 
akcja potrwa co najmniej 3 tygodnie przy maksymalnym zaangażowaniu ludzi. Teraz 
zamiatana jest droga krajowa 15. Dopiero w godzinach wieczornych będzie zamiatane 
centrum miasta i rejon skrzyżowania.
Radny – A. Kłosowski
Mnie nie chodziło o całotygodniowe przedłużenie czasu pracy kasy, a tylko jeden dzień w 
tygodniu.
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
- inwestycja przy ul. Kościuszki -3 Maja jest zawieszona ze względu na oprotestowanie. 
Wydane pozwolenie na budowę oprotestowała p .Herbert.
-odnośnie kanalizacji na oś. Marianowo w tej chwili są przygotowywane projekty umów jakie 
będą przedstawione mieszkańcom,
- przetarg na ul. Gdyńską będzie się finalizował pod koniec miesiąca. Jest zainteresowanie, 
gdyż widać, że firmy usiłują jeszcze dodatkowe informacje o istotnych warunkach 
zamówienia doprecyzować. Sądzę , że przetarg się  powiedzie, 
- odbyłam rozmowę z weterynarzem p. Eweliną Wyrzykowską, która też mi ten problem 
zgłaszała. Nie ma prawa  opieki nad dzikimi zwierzętami, a mieszkańcy wprost do niej 
przywożą ranne zwierzęta i musi się uginać pod presją. Natomiast mamy inny tryb 
postępowania. Straż Miejska rzeczywiście jest zobowiązana, żeby wyłapywać wałęsające się 
psy i przewozić je do weterynarza, który ma podpisaną z nami umowę. Jest to p. 
Przyborowska, która świadczy nam tego rodzaju usługi. Do p. Przyborowskiej mamy prośbę, 
żeby  ewentualnie do adopcji kierowała psy i koty, które do niej trafiają, ale część jest 
wywożona do schroniska w Brodnicy. Natomiast jak ma to działać kiedy nie pracuje Straż 
Miejska daliśmy sobie 2 tygodnie na dopracowanie procedur. Nie możemy działać tak, że 
bierzemy wszystkie zwierzęta i dbamy o nie. Nieraz nawet właściciele psów nie interesują się 
nimi.
Radna –L. Karczyńska
Mnie chodzi o to, aby w sobotę i niedzielę można było uruchomić w Straży Miejskiej telefon 
alarmowy.



Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Zrozumiałam to w kontekście świadczenia usług związanych z zabezpieczeniem kotów i 
psów.
Radna –L. Karczyńska
Nie tylko, gdyż bywają inne sytuacje, które wymagają wezwania Straży Miejskiej. Aby jeden 
pracownik był na dyżurze.
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Jest telefon do policji, która działa całą dobę. Zwracam się do p. Komendanta Powiatowego 
Policji z prośbą o skoordynowanie tych działań.
- tablica przy ul. Działyńskich jest umieszczona na terenie prywatnym, więc musimy się 
kontaktować z właścicielem, żeby podjąć jakikolwiek działania, jeżeli to konieczne. 
Sprawdzimy jak wygląda, czy wymagane jest z naszej strony jakiekolwiek działanie,
- harmonogram oddania do użytku mostku zostanie radnym przedstawiony. Na dzień 
dzisiejszy jest złożony wniosek o pozwolenie na użytkowanie. Myślę, że do końca kwietnia
będziemy mieli wszystkie dokumenty, aby umożliwić oddanie do użytku mostku,
- sprawa drogi do Wspólnoty Piastowska 4 jest do sprawdzenia. Z mojej wiedzy na dzień 
dzisiejszy jest pat. Państwo mieliście pełną wiedzę na Komisji  Rozwoju Gospodarczego, 
gdzie wprost była informacja, co Wspólnota ze swojej strony musi zrobić, żeby umożliwić 
nam działanie. W dalszym ciągu nie mamy dokumentów, które miała Wspólnota 
przygotować.
Radna – L. Karczyńska
Nie dostarczyli?
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Nie.
Radny – A. Straus
 przedstawiciele Wspólnoty Mieszkaniowej przedstawiali dokumenty i zawsze było
źle. Urząd Miejski ma radcę prawnego. Wspólnota miała się zgłosić do PGKiM sp. z o.o., 
żeby dokument przygotować jak się należy, a cały czas są zbywani. Trzeba pomóc tym 
ludziom, a co mi wiadomo prawdopodobnie nie ma pieniędzy na tę inwestycję.
Sekretarz Miasta – K. Kaniewska
Proszę nie wprowadzać po raz kolejny w błąd. Przedstawiciele Wspólnoty byli w Urzędzie i 
uzyskali informację, że pomocy udzieli im PGKiM sp. zo.o. jako administrator. Z tego co 
wiem PGKiM  przygotował już niezbędne dokumenty i w najbliższym czasie, myślę że to jest 
kwestia tygodnia czy dwóch, będą przedstawione w Urzędzie i wtedy sprawa będzie się dalej 
toczyła.
Radny – M. Deja
Czy są zabezpieczone środki, aby tę inwestycje wykonać?
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Na dzień dzisiejszy środków na budowę drogi Piastowska 4 nie ma , były zabezpieczone w 
zeszłym budżecie.
Radny – M. Deja
Jeżeli Wspólnota uzupełni wymagane dokumenty, to czy inwestycja jest możliwa w bieżącym 
roku? 
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Będziemy przygotowywać dokumentację, a państwo będziecie musieli podjąć uchwałę o 
przydziale środków na tę inwestycję.
Radny – M. Deja
Czy p. Burmistrz wystąpi z projektem?
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Oczywiście, jeżeli będą spełnione wszystkie procedury.



Skarbnik Miasta – B. Szoka
Odnośnie zmiany zabezpieczenia kredytu. We wcześniejszej wersji była wpisana kwota 
kredytu, a w tej wersji została kwota usunięta. Koszt kredytu musi obejmować całość. Weksel 
był z kwotą , a jest in blanco.

Ad. pkt. 11
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej –
A. Nadolski zamknął obrady LX-tej sesji Rady Miejskiej.

Sekretarz obrad:                                                              Przewodniczący Rady Miejskiej
Jan Obuchowski                                                                Andrzej Nadolski 
                                                                                                       


